



DR. SUAD A. NOOR

Associate Professor

Sa.nour@paaet.edu.kw

د. سعاد عبد الكريم نور

أستاذ مشارك

Resume

A Faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2017. Her interest in Comparativ Education, Early Childhood Education, Teacher Certification and Training Program, and Educational Leadership.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2017. تتمثل اهتماماتها الرئيسية في التربية المقارنة، والتربية في الطفولة المبكرة، برامج إعداد وتدريب المعلمين، القيادة التربوية.

Education

المؤهلات العلمية

2016	PhD in Comparative Education- University of Durham- UK.	2016	دكتوراه في التربية المقارنة-University of Durham- المملكة المتحدة.
2011	Master's degree in Comparative Education- University of Hull- UK.	2011	ماجستير في التربية المقارنة -University of Hull- المملكة المتحدة.
2005	Bachelor's degree in Education-Kindergarten- College of Basic Education- PAAET.	2005	بكالوريوس تربية -تخصص رياض أطفال- كلية التربية الأساسية-الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2021	Associate Professor - Department of Educational Foundations and Administration.	2021	أستاذ مشارك - قسم الأصول والإدارة التربوية - كلية التربية الأساسية.
2021	Pioneer of the Scientific Educational Society - Department of Educational Foundations and Administration. - College of Basic Education.	2021	رائدة الجمعية التربوية العلمية - قسم الأصول والإدارة التربوية - كلية التربية الأساسية.
2021	Member of the Committee for the Development of the Office of the Assistant Dean for Academic Affairs at the College of Basic Education.	2021	عضو في لجنة تطوير مكتب مساعد العميد للشؤون الأكاديمية في كلية التربية الأساسية.
2021	Member of appointment/hiring committee- Department of Educational Foundations and Administration.	2021	عضو في لجنة التعيينات والانتدابات -قسم الأصول والإدارة التربوية.
2020	Member of Scholarships Committee, College of Basic Education.	2020	عضو في لجنة البعثات - كلية التربية الأساسية.
2019	Member of the Distance Learning Committee for Students with Disabilities.	2019	عضو في لجنة التعلم عن بعد للطلبة ذوي الإعاقة.
2019	Member of the Environment Committee at the College of Basic Education.	2019	عضو في لجنة البيئة - كلية التربية الأساسية.
2019	Member of the Environment Committee at the College of Basic Education.	2019	رئيسة للجنة الثقافية والاجتماعية - قسم الأصول والإدارة التربوية- كلية التربية الأساسية.

2019	Head of the Cultural and Social Committee, Department of Educational Foundations and Administration, College of Basic Education.	رئيسة اللجنة المنظمة للمسابقات الأدبية للملتقي العلمي والثقافي الأول لطلبة ومتدربي الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.	2019
2019	Head of the Literary Competitions Organizing Committee for the First Scientific and Cultural Forum for Students and Trainees of the Public Authority for Applied Education and Training.	أستاذ مساعد - قسم الأصول والإدارة التربوية - كلية التربية الأساسية.	2017
2017	Assistant Professor- Department of Educational Foundations and Administration.	معلمة رياض أطفال - وزارة التربية منطقة العاصمة التعليمية.	2005
2005	Kindergarten teacher- Ministry of Education.		

Conferences and Courses

المؤتمرات والدورات التدريبية

- April, 2021, Attending a workshop entitled Negotiation and Persuasion Skills.
- April, 2021, Attending a workshop entitled Creative Team Work.
- April, 2021, Attending a workshop entitled Success Habits.
- April, 2021, Attending a workshop on the basics of successful management.
- April, 2021, Attending a workshop entitled Post-Pandemic Planning.
- April, 2021, Attending a workshop entitled Distinguished Marketing Methods.
- April, 2021, Attending a workshop entitled Time Management.
- April, 2021, Attending a workshop entitled Design Thinking.

- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان مهارات التفاوض والاقناع.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان فريق العمل المبدع.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان عادات النجاح.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل أساسيات الإدارة الناجحة.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان التخطيط بعد الجائحة.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان اساليب التسويق المتميز.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان ادارة الوقت.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان التفكير التصميمي.
- أبريل، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان الشخصية الشخصية الاجتماعية.

- April, 2021, Attending a workshop entitled Social Personality.
- March, 2021, Attending the Conference on Sustainable Development in Kuwait: Reality, Ambition and Challenges "Learning as a Model."
- March, 2021, Attending a workshop entitled Social Intelligence.
- March, 2021, Attending a workshop entitled Steps of Creativity at Work.
- March, 2021, Attending a workshop entitled Artificial Intelligence and its Impact on Sustainable Development.
- March, 2021, Attending a workshop entitled UNESCO's support for the education process.
- Feb, 2021, Sign language course I.
- Nov, 2020, Participating in representing the College of Basic Education in the university forum organized by the General Administration of the Capital Educational Region of the Ministry of Education at Al-Rawdah Secondary School for Girls.
- Sept, 2020, Participating in the first virtual Gulf forum for distance education for people with disabilities - challenges - achievements - experiences.
- Aug, 2020, Participating in the (Ready Campaign) initiative for students with disabilities organized by the Deanship of Community Service and Continuing Education and in partnership with Kuwait State TV.

- مارس، 2021، حضور مؤتمر التنمية المستدامة في الكويت الواقع والطموح والتحديات "التعلم أنموذجاً".
- مارس، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان الذكاء الاجتماعي.
- مارس، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان خطوات الابداع في العمل.
- مارس، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان الذكاء الاصطناعي وأثره على التنمية المستدامة.
- مارس، 2021، حضور ورشة عمل بعنوان دعم اليونسكو لمسيرة التعليم.
- فبراير، 2021، دورة لغة الإشارة المستوى الأول.
- نوفمبر، 2020، المشاركة بتمثيل كلية التربية الأساسية في الملتقى الجامعي الذي نظمته الإدارة العامة لمنطقة العاصمة التعليمية التابعة لوزارة التربية في ثانوية الروضة بنات.
- سبتمبر، 2020، المشاركة في الملتقى الخليجي الافتراضي الأول التعليم عن بعد للأشخاص ذوي الإعاقة - تحديات - انجازات - تجارب.
- أغسطس، 2020، المشاركة في مبادرة (حملة مستعدين) لطلبة ذوي الإعاقة التي نظمتها عمادة خدمة المجتمع والتعليم المستمر وبالشراكة مع تلفزيون دولة الكويت.
- يوليو، 2020، المشاركة مع عمادة خدمة المجتمع والتعليم المستمر في ملتقى التعلم عن بعد لذوي الإعاقة بين الواقع والمأمول.

- July, 2020, Participating with the Deanship of Community Service and Continuing Education in the Distance Learning Forum for People with Disabilities between reality and expectations.
- June, 2020, Contributing to conducting workshops for students with disabilities at the College of Basic Education during the pandemic period (individual - group) on the Microsoft Teams platform.
- June, 2020, Computer Course Model III.
- June, 2020, Module Computer Course II.
- June, 2020, Module Computer Course I.
- June, 2020, Office 365 Computer Course II.
- May, 2020, Office 365 computer course I.
- May, 2020, Microsoft Teams Computer Course.
- Feb, 2020, Presenting a lecture entitled "Choosing Friends" at Khadija Bint Al Zubair Girls High School.
- Nov, 2019, Participating in presenting lectures with the General Secretariat of Awqaf under the title "Negative and Positive Effects of Electronic Social Media on Society."
- Nov, 2019, Representing the College of Basic Education in the third annual exhibition of career and study opportunities, which was organized by the Department of Follow-up of Graduates and the Labor Market.

- يونيو، 2020، المساهمة بعمل ورش عمل خاصة بطلبة ذوي الإعاقة في كلية التربية الأساسية أثناء فترة الجائحة (فردية -جماعية) على منصة برنامج ميكروسوفت تيمز.
- يونيو، 2020، دورة الحاسوب مودل المستوى الثالث.
- يونيو، 2020، دورة الحاسوب مودل المستوى الثاني.
- يونيو، 2020، دورة الحاسوب مودل المستوى الأول.
- يونيو، 2020، دورة الحاسوب أوفيس 365 المستوى الثاني.
- مايو، 2020، دورة الحاسوب أوفيس 365 المستوى الأول.
- مايو، 2020، دورة الحاسوب ميكروسوفت تيمز.
- فبراير، 2020، تقديم محاضرة بعنوان "أختيار الأصدقاء" في ثانوية خديجة بنت الزبير بنات.
- نوفمبر، 2019، المشاركة بتقديم محاضرات مع الأمانة العامة للأوقاف تحت عنوان " الأثار السلبية والايجابية لوسائل التواصل الاجتماعي الإلكتروني على المجتمع".
- نوفمبر، 2019، تمثيل كلية التربية الأساسية في المعرض السنوي الثالث للفرص الوظيفية والدراسية الذي نظمته إدارة متابعة الخريجين وسوق العمل.
- أكتوبر، 2019، تقديم ندوة بعنوان (اتكيت المعلمة) في كلية التربية الأساسية بمناسبة الذكرى السنوية ليوم المعلم.

- Oct, 2019, Presenting a seminar entitled (Teacher's Etiquette) at the College of Basic Education on the occasion of the anniversary of Teacher's Day.
- Oct, 2019, Presenting a panel discussion entitled "Teacher's Etiquette" within the Development Week, "A Creative Teacher and a Distinguished Leader - A Successful Educational Process" at Hadiya Secondary School for Girls.
- March, 2019, Attending the "WOMEN IN DATA SCIENCE" conference, organized by the Public Authority for Applied Education and Training in partnership with Stanford University, USA.
- Nov, 2018, Participating in supporting the national initiative (Investing for Young Talents) with the Kuwait Development Association for Research and Development in Social Sciences and Humanities (a non-profit organization).
- Oct, 2018, Presenting a symposium entitled (A teacher and I am proud) at the College of Basic Education as part of the celebration on the anniversary of Teacher's Day.

- أكتوبر، 2019، تقديم حلقة نقاشية بعنوان "اتكيت المعلمة" ضمن الأسبوع الإنمائي "معلم مبدع وقيادي متميز - عملية تربوية ناجحة" في مدرسة هدية الثانوية بنات.
- مارس، 2019، حضور مؤتمر المرأة في مجال علم البيانات "WOMEN IN DATA SCIENCE" الذي نظّمته الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب بالشراكة مع جامعة ستانفورد الأمريكية.
- نوفمبر، 2018، المشاركة في دعم المبادرة الوطنية (استثمار للمواهب الشبابة) مع الاتحاد الكويتي للتنموي للبحث والتطوير في العلوم الاجتماعية والإنسانية (مؤسسة غير ربحية).
- أكتوبر، 2018، تقديم ندوة بعنوان (معلمة وأقتخر) في كلية التربية الأساسية ضمن الاحتفال في الذكرى السنوية ليوم المعلم.

Publications

PhD Dissertation

A Comparative Study about Early Childhood Teachers' Preparation and Role in England and Kuwait

الإصدارات العلمية

رسالة دكتوراه

دراسة مقارنة حول إعداد معلمي الطفولة المبكرة ودورهم في إنجلترا والكويت.

Master Thesis

Comparative Perspectives on Early Childhood Education and the Role of Kindergarten Teachers in England and Kuwait.

Articles

- 2021, Extent of awareness of Riyadh children of the concepts and values of citizenship and loyalty to the State of Kuwait.
- 2021, Role of faculty members in activating knowledge economy among female students at the College of Basic Education from female students' point of view.
- 2021, Role of the faculty member towards the use of virtual classrooms in Distance Learning Program from the point of view of the students at the College of Basic Education.
- 2021, Degree to which faculty members practice ethical leadership and its impact on the interaction of female students at the College of Basic Education, from female students' point of view.
- 2020, Concept of authority among faculty members and its relationship to interaction among female students at the College of Basic Education in the State of Kuwait.
- 2020, The Corona pandemic is the beginning of a new social era.
- 2019, Early Childhood Teacher Education in the State of Kuwait: Hindrances and Challenges.

رسالة ماجستير

دراسة مقارنة حول تعليم الطفولة المبكرة ودور معلمي رياض الأطفال في إنجلترا والكويت.

مقالات علمية

- 2021، مدى وعي أطفال الرياض بمفاهيم وقيم المواطنة والانتماء بدولة الكويت.
- 2021، دور أعضاء هيئة التدريس في تفعيل اقتصاد المعرفة لدى طالبات كلية التربية الأساسية من وجهة نظر الطالبات.
- 2021، دور عضو هيئة التدريس تجاه استخدام الفصول الافتراضية في برنامج التعلم عن بعد من وجهة نظر طالبات كلية التربية الأساسية.
- 2021، درجة ممارسة أعضاء هيئة التدريس للقيادة الأخلاقية وتأثيرها على تفاعل طالبات كلية التربية الأساسية من وجهة نظر الطالبات.
- 2020، مفهوم السلطة لدى أعضاء هيئة التدريس وعلاقته بالتفاعل لدى طالبات كلية التربية الأساسية بدولة الكويت.
- 2020، جائحة كورونا بداية لعهد اجتماعي جديد.
- 2019، تعليم معلمي الطفولة المبكرة في دولة الكويت: عوائق وتحديات.
- 2019، تطوير تعليم الطفولة المبكرة في دولة الكويت باستخدام اللعب كوسيلة للتعلم: دراسة مقارنة.

- 2019, The Development of Early Childhood Education in State of Kuwait Using Play As A Medium Of Learning: A comparative study.